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Nyomtatott és online sajtó 
 

Magyar Levente: újfajta szellemiség a magyar-ukrán kapcsolatokban 
2025. április 29. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, Vasárnap.hu, 

Origo, 444.hu, Telex, KISZó 

Újfajta dinamizmust, szellemiséget érez a nyitott kétoldalú kérdésekkel kapcsolatos munkában 

a Külgazdasági és Külügyminisztérium parlamenti államtitkára, szerinte ez alapot ad arra, 

hogy a következő hetekben, hónapokban ukrán részről elfogadható megoldást kínáljanak a 

kárpátaljai magyar kisebbség ügyében. Magyar Levente erről kedden beszélt, miután Ukrajna 

európai integrációért felelős miniszterelnök-helyettesével, Olha Sztefanyisinával tárgyalt 

Budapesten. 'Reményt látok arra, hogy belátható időn belül eljutunk egy megállapodáshoz, ami 

a magyar pozíciót is alapvetően újra formálhatja Ukrajna vonatkozásában. Amíg ezek a 

kérdések nincsenek megoldva, addig bizonyos lépéseket Ukrajna euroatlanti integrációja 

kapcsán blokkolni fogunk" - jelentette ki közös sajtótájékoztatójukon Magyar Levente. 

Felidézte, hogy a magyar-ukrán viszonyt a 2010-es évek közepe óta kezdte terhelni a kárpátaljai 

magyar kisebbség jogi helyzete körüli kérdéskör, az egyes ukrán jogszabályok által teremtett 

bizonytalanság. Hozzátette: egyelőre nem sikerült olyan megoldást találni, amely teljes körűen 

rendezné, milyen feltételekkel tudja használni anyanyelvét a kárpátaljai magyar kisebbség az 

oktatásban, a közösségi élet különböző területein vagy az ügyintézés során. 

 

Átadták Dobogókőn a Hazajáró Turistaházat 
2025. április 29. – MTI, hirado.hu, Vasárnap.hu 

Dobogókőn kedden átadták a Hazajáró Honismereti és Turista Egylet bakancsos turistaházát, 

amely az egyesület és a rokon szellemiségű szervezetek tagságát fogja szolgálni. Nacsa Lőrinc, 

a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős államtitkára köszöntőjében szimbolikusnak 

nevezte, hogy a Hazajárók Dobogókőn találtak otthonra, hiszen a 19. században innen kezdték 

el felfesteni először a turistaútvonalakat, és itt épült meg az első kő turistaház, így a térség a 

magyar túrázás szellemi, lelki központja. Az államtitkár kiemelte, fontos felfedeznünk a 

Kárpát-medence magyarlakta tájainak szépségét, és ezt továbbadni gyermekeinknek. Akkor 

lesz cselekvőképes a nemzet, és akkor tud erősödni, ha sok hazáját szerető, a nemzetére büszke 

fiatal ismeri meg a körülöttünk lévő világot - hangoztatta. Moys Zoltán író-rendező, az egylet 

elnöke, elmondta: a dobogókői turistaház közel 250 négyzetméteres, kétszintes épület, amely 

35 embernek biztosít szálláshelyet. A ház Magyarországon elsőként fatéglából épült, két falap 

között fagyapot szigetelőanyagot tartalmazó elemekből. A Hazajáró Honismereti és Turista 

Egylet 2015. évi megalakulása óta Magyarország egyik legaktívabb és legtöbb követővel 

rendelkező turista egyesülete. Évente 30 túrát szerveznek partnereikkel a történelmi 

Magyarország különböző régióiba, ezenkívül közel félszáz egyéb más, természetjárással és 

honismerettel kapcsolatos programot és előadást tartanak. 
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https://hirado.hu/belfold/cikk/2025/04/29/uj-fejezet-nyilhat-a-magyar-ukran-kapcsolatokban-11-kerdesrol-indulnak-targyalasok-hamarosan
https://hirado.hu/belfold/cikk/2025/04/29/uj-zarandokhely-a-termeszetjaroknak-elkeszult-a-hazajaro-turistahaz-dobogokon
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Szili Katalin: konfliktushelyzeteket fog teremteni, ha az EU nem védi meg az 

őshonos közösségeket 
2025. április 29. – MTI 

Konfliktushelyzeteket fog teremteni, ha az Európai Unió nem védi meg az őshonos 

közösségeket, nemzeti kisebbségeket Európában - mondta Szili Katalin miniszterelnöki 

főtanácsadó A nemzeti kisebbségek védelme az Európai Unióban című kötet bemutatóján 

kedden, Szegeden. Szili Katalin, a kiadvány egyik szerzője közölte, a kötet legfőbb célja az volt, 

hogy összefoglalják a nemzeti kisebbségek védelmére szóló javaslatokat az Európai Unióban. 

Kiemelte: Európa biztonsága és stabilitása érdekében szükség lenne egy újabb, 21. századi 

keretegyezményre a témában, és fontos, hogy ezekben a kérdésekben teljesen világos 

szabályokat és helyzetet teremtsen az EU. A főtanácsadó ismertette, a kötet rögzíti a nemzeti 

kisebbségek uniós védelmének öt alapelvét. Ezek szerint a nemzeti kisebbségek ügye nem 

belügy, hanem európai ügy. A nemzeti kisebbségvédelem alapja az identitáshoz való jog 

maradéktalan biztosítása; az identitás védelmének maradéktalan megvalósításához az egyéni 

és a kollektív jogok biztosítása egyaránt szükséges; az állampolgárság és a nemzeti identitás 

elválhat egymástól; az állampolgárság nem szükségszerűen azonos a nemzethez tartozással; a 

nemzeti kisebbségek államalkotó tényezők - sorolta az alapelveket. 

 

Október első hétvégéjén rendezik a 18. Nemzeti Vágtát Szilvásváradon 
2025. április 29. – MTI, Demokrata, Magyar Hírlap, Origo 

Október 4. és 5. között rendezik a Nemzeti Vágtát Szilvásváradon. A sporteseményre idén 

tizenegy Elővágtán lehet kivívni az indulás jogát, a verseny győztese 5 millió forint díjazásban 

részesül - közölte a rendezvény kommunikációjával foglalkozó ügynökség kedden az MTI-vel. 

Az összegzés idézi Szotyori Nagy Kristófot, a Nemzeti Vágta versenyigazgatóját, aki elmondta, 

hogy Közép-Kelet-Európa legnagyobb amatőr lovas versenyének első napján Huszárgyerek, 

Kishuszár és felnőtt előfutamokat rendeznek, valamint lesznek Fogatvágta és Kocsitoló 

előfutamok is. A középfutamokat, a nemzetközi futamokat és a döntőket a megmérettetés 

vasárnapi napján tartják. A versenyeken kívül számos lovas program is várja a 18. Nemzeti 

Vágta nézőit - olvasható a közleményben. A tájékoztatás szerint a 18 éves Nemzeti Vágta idén 

a fiatalokra fókuszál, hiszen több mint tízezer fiatal a Nemzeti Vágta miatt kezdett el lovagolni. 

A versenyzők idén is három korcsoportban állnak rajthoz: a 10 és 13 év közöttiek a 

Huszárgyerek Vágtán, a 14 és 17 év közöttiek a Kishuszár Vágtán indulnak, a 18. életévet 

betöltött lovasok pedig a Nemzeti Vágtán mérkőznek meg egymással. 
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https://demokrata.hu/sport/oktober-elso-hetvegejen-rendezik-a-18-nemzeti-vagtat-szilvasvaradon-985479/
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Kitüntetik Kató Béla emeritus püspököt Kolozsváron a BBTE-n  
2025. április 29. – Krónika 

Kitünteti Kató Bélát, az Erdélyi Református Egyházkerület emeritus püspökét a Babeș-Bolyai 

Tudományegyetem Református Tanárképző és Zeneművészeti Kara. Amint a Babeș-Bolyai 

Tudományegyetem Református Tanárképző és Zeneművészeti Kara közölte, Socius Excellentia 

Meritorum-díjjal köszöni meg főtiszteletű Kató Béla emeritus püspök szolgálatát. A díj latin 

elnevezésének szabad magyar fordítása:„A kiválóság és érdem méltó társa”. Az ünnepséget 

május 6-án, 12 órakor tartják Kolozsváron a BBTE Aula Magnájában. Kató Bélát leköszönő 

püspökként tavaly december 14-én búcsúztatták ki a kolozsvári Farkas utcai református 

templomban tartott ünnepségen. Az egyházat és az erdélyi magyarokat püspökként 12 éven 

keresztül szolgáló és vezető püspököt egyházi és világi, erdélyi és magyarországi elöljárók 

méltatták nyugdíjba vonulása alkalmából. Kató Béla püspökként 2012 óta szolgálta egyházát, 

munkásságával a Magyar Érdemrend nagykeresztje kitüntetést is kiérdemelte.  

 

Kelemen Hunor elmondta, miért csak Antonescu tudja legyőzni Simiont 
2025. április 29. – maszol.ro 

Minden közvélemény-kutatás szerint Simion biztosan megnyeri az első fordulót – és fő 

esélyesként indul a második fordulóban is. Vagyis ő lehet Románia következő elnöke. Egyetlen 

esélyünk van: Crin Antonescu – írta Facebook bejegyzésében Kelemen Hunor, az RMDSZ 

elnöke. Úgy véli Simion megverné Pontát – ugyanis ki választaná a gyenge másolatot, ha ott az 

eredeti? És Simion megverné Nicușor Dant is – mert a PSD szavazóinak nagy többsége nem 

bocsájtja meg a támadásokat, a PNL konzervatív szavazói nem szavaznának egy túlságosan 

progresszív jelöltre. Hozzátette: A PSD és a PNL támogatása nélkül viszont nem lehet nyerni a 

második fordulóban. „Crin Antonescu az egyetlen, aki minden táborból össze tudja gyűjteni a 

második fordulóban a szükséges szavazatokat – Simion ellen még az USR szavazói is mellé 

sorakoznak fel. Ezért mondjuk, hogy csak Crin tudja legyőzni Simiont. És ezért mondjuk, hogy 

a szoros verseny miatt rajtunk, magyarokon is múlik, hogy ne Simion legyen az elnök” – 

mondta az RMDSZ elnöke. 

 

Rendszerváltás óta először – tulipán nélkül a Bihar megyei szavazólap 
2025. április 29. – maszol.ro 

A május 4-i államfőválasztás első fordulójával egy időben időközi választásokat is tartanak, 

többek között Bihar megyében, ahol a rendszerváltás óta először nem állított saját jelöltet az 

RMDSZ, hanem a Nemzeti Liberális Pártot (PNL) képviselő Mircea Mălant támogatják. Ezen 

döntés mellett három érv szólt, magyarázta a Maszolnak Szabó Ödön. A párt területi 

szervezetének ügyvezető elnöke szerint a 2025-ös esztendő legfontosabb választása az 

államelnök-választás, amelyre – mint ismeretes – a kormánykoalíciós pártok, a 

Szociáldemokrata Párt (PSD), a Nemzeti Liberális Párt (PNL) és az RMDSZ Crin Antonescu 

személyében állított közös jelöltet. Emiatt nem akartak helyi szinten konfliktust generálni, éket 

verni a koalíciós pártok közé, csökkentve ezáltal a prioritásként kezelt államfőválasztáson az 

esélyeket. A másik fontos érv, hogy ha állítottak volna saját jelöltet és az esetleg megnyerte 
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https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/kituntetik-kato-bela-emeritus-puspokot-kolozsvaron-a-bbte-n
https://maszol.ro/belfold/Kelemen-Hunor-elmondta-miert-csak-Antonescu-tudja-legyozni-Simiont
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volna a megyei tanácselnök-választást, akkor is ellenzékből kellett volna irányítania, hiszen a 

tavalyi helyhatósági választások alkalmával a PNL megszerezte a többséget az 

önkormányzatban. 

 

Ezért fontos a hazai magyar diákok reprezentatív almintája a PISA-felmérésen  
2025. április 29. – Székelyhon 

Romániában április 28-a és június 29-e között szervezik meg a PISA-felmérést, és idén ismét 

lesz önálló reprezentatív magyar alminta a tesztelés során. 2022-ben 1219 magyar diákot 

mértek külön almintaként, ezt a mintát idén 1300-ra növelik, mert az országos minta is bővült. 

Kallós Zoltán azért tartja kiemelkedően fontosnak ezeket a teszteket a magyar tannyelvű 

oktatás szempontjából, mert a legutóbbi PISA-tesztek feldolgozása után – amikor először volt 

önálló magyar alminta – kiderült, hogy a magyar tagozatos gyerekek nem teljesítenek 

rosszabbul, mint a román társaik. Ez nem azt jelenti, hogy nagyon nagy a különbség, de azért 

fontos, mert ezzel sikerült egy régi mítoszt lerombolni, amely szerint a magyar oktatás 

gyengébb, mint a román, és csak akkor fog érvényesülni a magyar diák, ha román iskolába jár. 

Bár csak az utolsó száz méteren sikerült módosítani a kormányhatározatot, amely alapján a 

PISA-teszteket lebonyolítják, de ezért is volt fontos az, hogy most megint legyen magyar 

alminta” – fogalmazott a Szövetség oktatásügyekért felelős államtitkára.  

 

Egyedül Crin Antonescuban bízik Csíkszereda polgármestere  
2025. április 29. – Székelyhon, maszol.ro 

„Egyedül Crin Antonescu államfőjelölt képes arra, hogy legyőzze a szélsőséges George Simion 

jelöltet az államelnök-választáson” – húzta alá kampányzáró keddi sajtótájékoztatóján Korodi 

Attila, Csíkszereda polgármestere. „A túlélésre kellene berendezkedjünk, ha a szélsőséges 

George Simion kerülne hatalomra. Ha csak megnézzük a nyilatkozatait, azokat a politikai 

gesztusokat, amelyeket a parlamentben az elmúlt bő öt évben tettek, vagy éppenséggel, amit 

üzent nekünk az Úzvölgyéből, akkor ez egy nagyon nehéz időszak lenne” – válaszolta Korodi 

Attila, Csíkszereda polgármestere a Székelyhon azon kérdésére, hogy az RMDSZ készül-e B-

tervvel, ha mégsem az általuk támogatott Crin Antonescu államelnök-jelölt nyerné a választást. 

Hozzátette, ezért fontos, hogy a második fordulóba olyan jelölt jusson be, aki képes begyűjteni 

a többi tábor szavazatát is, és ez szerintük nem más, mint Crin Antonescu.  

 

Markó Attila: A hétfői vita után egyértelmű, csak Crin Antonescura érdemes 

szavazni 
2025. április 29. – maszol.ro 

A hétfő esti választási vita minden eddiginél tisztábban mutatta meg, milyen választás előtt áll 

az ország. Az is világossá vált, hogy ki megfelelő arra, hogy Románia következő elnöke legyen, 

és ki nem – véli Markó Attila parlamenti képviselő. Mint a politikus kifejtette meglátását, a vita 

már azelőtt is beszédes volt, hogy elkezdődött volna: Victor Ponta az utolsó pillanatban 

lemondta a részvételt. Nem merte vállalni a szembenézést sem a kérdésekkel, sem a 

felelősséggel. George Simion ugyan megjelent – de alig kezdődött el a vita, élő adásban 
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kivonult. Aki nem bírja a kérdéseket, az hogyan bírná az ország súlyát? Már ennyi is elég lenne 

ahhoz, hogy lássuk: az ország irányítására képtelenek – fogalmazott Markó Attila. „Azok, akik 

maradtak – Crin Antonescu, Nicușor Dan és Elena Lasconi –, nem tudtak élni a lehetőséggel. 

Ahelyett, hogy Románia jövőjéről beszéltek volna, egymás gyalázásába süllyedtek. A 

személyeskedés, a városi politikai játszmák uralták a megszólalásaikat, nem pedig a 

felelősségteljes jövőkép. Különösen szomorú volt látni, hogy Nicușor Dan, aki országos 

vezetőnek szeretné mutatni magát, végig Bukarestről beszélt, mintha Románia nem is létezne 

a fővároson kívül. 

                              
Oktatási kerekasztal összehívásáról tárgyalt a Magyar Szövetség az oktatásügyi 

miniszterrel 
2025. április 29. – Ma7, Felvidék.ma  

Oktatási kerekasztal összehívásáról és egy memorandum aláírásáról tárgyalt Tomáš Drucker 

oktatásügyi miniszterrel Pandy Péter, a Magyar Szövetség Országos Tanácsának az elnöke. A 

magyar tanítási nyelvű iskolahálózat ún.optimalizálási folyamatának érzékenységét, az 

oktatási intézmények fontosságát a magyar közösség és az általuk lakott régiók számára 

senkinek sem kell magyarázni. Szerencsére az optimalizálást prioritásának tekintő 

szakminiszternek sem, akit korábban már levélben kértünk arra, hogy ott, ahol idén márciusig 

nem született megegyezés, a fenntartók csak 2026 márciusában, részletes elemzések alapján 

nyújthassanak be esetleges kéréseket a magyar iskolákkal kapcsolatos változásokra 

vonatkozóan, s akivel Pandy Péter korábban a Kassa megyei középiskolai összevonások 

kapcsán már egyeztetett. Pandy Péter, a Magyar Szövetség Kassa megyei képviselője 

elmondása alapján az első minisztériumi egyeztetések apropóját a két magyar tanítási nyelvű 

középiskola, az Ipari és a Márai összevonásának a halasztása adta, a mai tárgyalás azonban már 

egy sokkal szélesebb körű szakmai egyeztetés kezdete volt, a megyei szintű oktatási kérdések 

mellett a szlovákiai magyar oktatás egészét érintette.  

 

Beíratási körkép a Dunaszerdahelyi járás magyar alapiskoláiban 
2025. április 29. – Ma7 

Néhány alapiskola igazgatóját, tanárát kérdeztük a beíratások befejezése előtt pár nappal – 

ilyenkor már nagyjából közelít a beíratott elsősök száma a reálishoz –, s valamilyen folyamatra, 

tendenciára következtethetünk még akkor is, ha ezek a számok a halasztások és a szlovákiai 

magyarok belső migrációja okán (létező jelenség a magyar közösségen belül is a családok 

keletről nyugatra költözése) nem mutatnak teljes képet. A dunaszerdahelyi Vámbéry Ármin 

Alapiskola igazgatója, Masszi János portálunknak elárulta, hogy az intézménybe jelenleg 103 

elsőst szeretnének beíratni, de csak 75 tanuló fogadására van kapacitásuk. Az iskola 14 éve 

maximális létszámmal működik és a jövendő ötödik osztályba is csak 2-3 tanulót tudnak 

befogadni (ez majd július első hetében fixálódik). A „maradék” 28 elsős közül 13 esetében a 

szülők halasztást kértek, a többieknek pedig valószínűleg másik iskolát kell választaniuk. 
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Időt kapott az Ipari és a Márai a megyétől, de már a következő ülésen 

visszatérnek az összevonásukra 
2025. április 29. – Új Szó  

A két kassai magyar iskola, a Márai Sándor Magyar Tanítási Nyelvű Gimnázium és Alapiskola, 

illetve a Szakkay József Műszaki és Közgazdasági Szakközépiskola összevonásáról szóló pontot 

hétfő reggel törölték a megyei képviselők a megyei ülés programpontjai közül. A két 

tanintézmény összevonását illető döntéshozatalt így elhalasztották, azonban Rastislav Trnka 

megyeelnök szerint ez egy nagyon fontos téma, ezért valószínűleg már a következő ülésen 

visszatérnek rá. A Márai és az ipari összevonásáról már hónapokkal ezelőtt felröppentek a 

hírek, azonban a megyei képviselőknek a mai napig nem sikerült döntést hozniuk az ügyben. A 

gimnázium vezetése már február óta azt hangoztatja, hogy nem kér az összevonásból, a 

tervezetet elhamarkodottnak és a hatályos jogszabályokkal összeegyeztethetetlennek tartja. A 

szakközépiskola vezetése ugyanakkor nem bánná az összevonást.  Napokkal ezelőtt még úgy 

volt, hogy a megyei tanács a hétfőn sorra kerülő megyei ülésen fog döntést hozni a két iskola 

közös jövője kapcsán. A javaslatot Pataky Károly megyei alelnök, a Magyar Szövetség 

képviselője terjesztette a tanács elé még február első felében. A Márai által a Magyar Szövetség 

megyei képviselőire gyakorolt nyomás miatt azonban tegnap ismét elnapolták a programpont 

megtárgyalását.  

                  
A költségvetés-módosítás okai 
2025. április 29. – Magyar Szó  

Új projektek kivitelezése is indokolta a Magyar Nemzeti Tanács idei költségvetésének 

módosítását – közölte tegnap reggel a Szabadkai Magyar Rádió vendégeként Fremond Árpád, 

az MNT elnöke. A költségvetés növelése kapcsán úgy fogalmazott, van néhány olyan projekt, 

amely támogatásban részesült, illetve az országos, a tartományi és az önkormányzati 

támogatásoknál is van változás, az MNT pedig követi a folyamatokat, változtat a 

költségvetésén, hogyha bármilyen változás történik. – Dr. Pásztor Bálint, a Vajdasági Magyar 

Szövetség elnöke Orbán Viktor magyar miniszterelnök úrnál járt, és két olyan projekt kapott 

támogatást, amely nagyon fontos a szórványközösségek megmaradása szempontjából. Az egyik 

egy temerini, a másik egy nagykikindai projekt, és ezeknek a megvalósulása, ahogy a korábbi 

években is, a Magyar Nemzeti Tanácson keresztül megy végbe. 

 

Összetartó szórványmagyarság Szenttamáson 
2025. április 29. – Pannon RTV 

Megfogyatkozva ugyan, de szorosan összezárt a magyar közösség Szenttamáson. Az 

önkormányzatban dolgozó magyar érdekképviselet hatékony munkájának köszönhetően a 

kisvárosban a kétnyelvű általános iskolát és a könyvtárat is magyar igazgató vezeti, ami a 
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https://ujszo.com/regio/idot-kapott-az-ipari-es-a-marai-a-megyetol-de-trnka-szerint-a-kovetkezo-ulesen-visszaternek
https://ujszo.com/regio/idot-kapott-az-ipari-es-a-marai-a-megyetol-de-trnka-szerint-a-kovetkezo-ulesen-visszaternek
https://www.magyarszo.rs/kozelet/belfold/a.326939/A-koltsegvetes-modositas-okai
https://pannonrtv.com/rovatok/tarsadalom/osszetarto-szorvanymagyarsag-szenttamason
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programokon is meglátszik. Érkeznek a külföldi beruházók is, az ipari övezetben egyre több 

parcella talál gazdára. Riportunkból közelebbről is megismerhetik a települést. 

 

A közbiztonság romlására panaszkodnak a csantavériek 
2025. április 29. – Pannon RTV  

A közelmúltban egy tömegverekedésre is sor került. A közbiztonság romlására panaszkodnak 

a Csantavéri lakosok. Az utóbbi időben megnövekedett a faluban a lopások száma, a 

közelmúltban pedig egy tömegverekedésre is sor került. A helyiek biztonságérzete az 

incidensek miatt megrendült. A csantavéri helyi közösség kezdeményezésére az illetékesek ma 

ennek kapcsán ültek össze a szabadkai Városházán. Egy nem hivatalos kimutatás szerint 2025 

első négy hónapjában több betörés történt Csantavéren, mint a 2023-ban összesen. András 

Gyuricsin Attila, tanácselnök, Csantavér HK: „Megemelkedett a bűnözések száma, erre azonnal 

reagálnunk kellett. Az én szerepem az, hogy kellőképpen tudjuk továbbítani a hatóságoknak, 

intézményeknek a lakosok gondjait és igényeit, kéréseit. Nem az a dolog lényege, hogy kígyót-

békát kiabáljunk egymásra, esetleg növeljük a feszültséget, hanem az, hogy megoldjuk. Ezért 

fordultunk Szabadka Város vezetőségéhez.” 

 

Új tartalmak és programok a majálisozóknak Palicson 
2025. április 29. – Pannon RTV 

Egyes kíváncsiskodók már két nappal május 1-je előtt kilátogattak a Palicsi-tó partjára, hogy 

megnézzék hogyan alakul a majális egyik fő attrakciója, a vidámpark. Az előkészületek szinte 

már teljesen befejeződtek, lassan minden készen áll a négy napos ünneplésre és szórakozásra.  

Gazdag programkínálattal várja az érdeklődőket a 40. alkalommal megszervezett palicsi 

majális, többen viszont nem várták meg az ünnepet. Vásárolni már most is lehetett, valamint 

a dodzsemet és a kis hullámvasutat is kipróbálhatták a gyerekek, ami hatalmas örömet okozott 

nekik. A szervezők már az utolsó simításokat végzik a tó partján. Egyes vidámparki elemek már 

használhatók, és az is látható, hogy a palicsi vidámpark hamarosan rengeteg ember 

szórakoztatására és befogadására lesz alkalmas. Körbenézve a helyszínen hirtelen össze se 

lehet foglalni, hogy mennyi minden van egy helyre zsúfolva, az viszont biztos, hogy a május 1-

je és 4-e között szervezett rendezvény kicsik és nagyok szórakoztatására is egyaránt alkalmas 

lesz. 

                   
Magyarországra érkezett Olha Sztefanisina ukrán kormányfő-helyettes 
2025. április 29. – karpataljalap.net 

Olha Sztefanisina, Ukrajna európai és euroatlanti integrációért felelős miniszterelnök-

helyettese, igazságügyi miniszter április 29-én, kedden munkalátogatásra Budapestre érkezett 

– adta hírül a Jevropejszka Pravda (JP) a kormányfő-helyettes hivatalának közleményére 

hivatkozva. Sztefanisina látogatásának főbb kérdései: a két ország közötti párbeszéd 

fejlesztése, a nemzeti kisebbségek jogainak védelme, valamint az ágazati együttműködés K
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https://pannonrtv.com/rovatok/kekfeny/kozbiztonsag-romlasara-panaszkodnak-csantaveriek
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lehetőségei. A tervek szerint látogatása során a miniszterelnök-helyettes felkeresi a budapesti 

kétnyelvű magyar–ukrán középiskolát és gimnáziumot. Sztefanisina azt is tervezi, hogy 

kibővített formátumban konzultációkat folytat a nemzeti közösségek jogainak védelmével, 

illetve az Ukrajna és Magyarország közötti párbeszéd fejlesztésével kapcsolatos kérdésekben. 

 

Intézkedéseket tesznek az illegális személyszállítás ellen Kárpátalján 
2025. április 29. – Kárpátalja.ma 

Kárpátalja fokozza az illegális személyszállítás elleni intézkedéseket – közölte a Kárpátaljai 

Megyei Katonai Adminisztráció (OVA) április 29-én. Ennek kapcsán munkacsoport ülésezett 

Ungváron. A megyei közigazgatás szerint ehhez megerősítik a rendszeres ellenőrzéseket, 

amelynek célja a jogszabályokat megsértő fuvarozók azonosítása és felelősségre vonása. 

Hangsúlyozzák: ezen intézkedések elsősorban a minőségi és biztonságos személyszállítás 

biztosítása, valamint a hivatalos fuvarozással foglalkozók védelme. Idén január óta Kárpátalján 

600 szabálysértést jegyeztek fel, köztük több olyan esetet, amikor a fuvarozók engedély nélkül 

működtek. Rosztyiszlav Pricak, a kárpátaljai OVA helyettes vezetője aláhúzta: „az illegális 

szállítás kockázatot jelent az emberekre, akadályozza a legális üzleti tevékenységet, valamint a 

tisztességes versenyfejlődést”. Az illegális személyszállítás felszámolásához az OVA helyettes 

vezetője szerint megfigyelő kamerákat is alkalmaznak.  

 

Kárpátaljai fiatalok iskolakezdési támogatására fordítják az MCC 1%-os 

felajánlásait 
2025. április 29. – Karpat.in.ua 

Idén is lehet rendelkezni Magyarországon a személyi jövedelemadó 1+1%-áról, legkésőbb 

2025. május 20-áig, az szja-bevallástól függetlenül is. Bárki dönthet úgy idén is, hogy az 

összevont adóalap után befizetett személyi jövedelemadójának 1 százalékát felajánlja egy 

regisztrált civil szervezetnek, további 1 százalékát pedig egy technikai, számos vallási 

közösségnek vagy a kiemelt költségvetési előirányzatnak, ami idén a Nemzeti Tehetség 

Program. Az anyaországban számos civil szervezetet lehet ily módon is támogatni, többek 

között a Mathias Corvinus Collegiumot is, akik vállalták, hogy az idén befolyt felajánlásaikból 

a kárpátaljai fiatalokat fogják támogatni és a tanévkezdés időszakában iskolakezdési 

támogatásokat adnak át számukra. 

 

Több tízezer hrivnya gyűlt össze a KMKSZ ISZ jótékonysági kispályás labdarúgó 

tornáján 
2025. április 29. – Karpat.in.ua 

Több tízezer hrivnya gyűlt össze a KMKSZ ISZ jótékonysági kispályás labdarúgó tornáján. 9 

csapat, több mint 80 labdarúgója mérettetett meg a beregszászi Barátság Stadion kispályáin, a 

Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség Ifjúsági Szervezete által életre hívott jótékonysági 

labdarúgó tornán. A programmal a korábban a fronton elesett Rosinec János családját kívánták 
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támogatni, így az érdeklődőknek módjukban ált adományokat adni, emellett pedig 

jótékonysági liciteket is szerveztek, amint az FTC és a DVTK is támogatott. 

 

Népviseletes felvonulás Sárosorosziban 
2025. április 29. – Karpat.in.ua 

A magyarság immáron 10 éve április 24-én méltatja a népviselet napját. A civil 

kezdeményezésre megvalósult ünnep célja, hogy a népi öltözetünk ne csak múzeumi 

emléktárgy legyen, hanem élő örökség, amelyet büszkén viselünk. Az ötlet azóta egy 

mozgalommá fejlődött ki. Ehhez csatlakozva szerveztek népviseletes felvonulást 

Sárosorosziban. Az alkalom főszervezője Gáti Gyöngyi, a Sárosoroszi Tehetséggondozó Műhely 

vezetője volt, aki elhivatottan kutatja és népszerűsíti a magyar népi hagyományokat. 

  

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. április 29. – Kossuth Rádió 

 

Hétfőn hivatalos látogatást tett Pozsonyban Orbán Viktor miniszterelnök. Ugyanarra a napra 

időzítette magyarellenes kirohanását Ivan Korcok (olvasd: Korcsok) volt külügyminiszter, a 

Progresszív Szlovákia párt tagja, aki provokációnak nevezte, hogy a Magyar Televízióban a 

Himnusz alatti képsorok között feltűnik a pozsonyi vár is. Felszólította Orbán Viktor 

vendéglátóját, Robert Fico kormányfőt, hogy „mutassa meg a szuverenitását”, és „határolódjon 

el" ettől a szörnyű magyar provokációtól.  

  

Május 4-én, vasárnap Románia államelnököt választ. Pihenni nem lehet, beszélgetni kell a 

választókkal folyamatosan - halljuk Tamás Sándor székelyföldi politikustól, Kovászna megye 

tanácsának elnökétől, aki járja a háromszéki településeket ezekben a napokban is.  

  

Elutasítja a magyarellenes múlttal rendelkező jelöltek támogatását, és a valós változás 

fontosságát hangsúlyozza a május 4-i romániai államelnök-választáson az Erdélyi Magyar 

Szövetség országos elnöksége. A Romániai Magyar Demokrata Szövetséggel ellentétben arra 

biztatják a romániai magyarokat, hogy ne Crin Antonescut, hanem Nicușor Dant, Bukarest 

jelenlegi főpolgármesterét támogassák.  

  

A nagyváradi Ady Endre Líceumban járt terepszemlén Cseke Attila fejlesztési miniszter. Az 

ingatlan teljes felújítására vonatkozó szerződést 3 évvel ezelőtt írták alá és lassan a végéhez 

közeledik a több szempontból is jelentős beruházás. A több mint 250 éves ingatlant, amelybe 

Bihar megye egyik magyar tannyelvű iskolája működik modernizálták. A román fejlesztési 
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tárca 13 millió eurót adott a munkálatok kivitelezésére. Az Ady Endre líceumba közel 800 

magyar diák tanul anyanyelvén.  

  

Nagykároly a történelmi Szatmár központja volt, ma is megvan a kisugárzása, hiszen számtalan 

településről itt dolgoznak a felnőttek a családos anyukák, apukát. Éppen ezért értékelték 

nagyra az új bölcsőde építését. Nagykárolyban a napokban a román kormány fejlesztési 

minisztere adta át a negyven gyermek lehelyezésére alkalmas bölcsődét, de Kovács Mónika 

polgármester asszony elmondta a sportolási lehetéségeket is bővítik a fiatalok érdekében.  

  

Összekötői találkozót tartott a Kárpátaljai Magyar Nagycsaládosok Egyesülete. Az esemény jó 

lehetőséget teremtett a közösség megerősítésére és az együttműködés elmélyítésére is. Az 

egyesület másfél ezer tag családot számlál Kárpátalján. A velük való kapcsolattartásban 

elengedhetetlen az összekötők közreműködése, akiknek a munkája hozzájárul a közösség 

összetartásához és a programok sikeres megvalósításához.  

  

Erdély talán legfiatalabb magyar nyelvű eseménysorozata, az Egyfeszt idén is helyet kér és kap 

is a fesztivál naptárban – adják hírül az összművészeti fesztiválként számon tartott esemény 

főszervezői. Idén augusztusban például lesz egy olyan produkció a Nagyszínpadon, amilyenhez 

még hasonló sem volt Erdélyben: - mondja Kassay Péter főszervező. Aki volt már Egyfeszten, 

az tudja, hogy a fesztivál sajátossága a tematikus zenei és kulturális helyszínek, amelyek a 

kultúrakedvelőket, akárcsak a kikapcsolódni vágyókat várják a Gyilkos-tó szomszédságában, 

Gyergyószentmiklóson. 


